
   

Mezinárodní den žen 
Mezinárodní  den žen p řipadá každoro čně na

8.  března. Stanovila  jej  Organizace  spojených
národů  k  výročí  stávky newyorských švadlen v  roce
1908.  V  Německu,  Rakousko-Uhersku,  USA,
Švýcarsku a Dánsku byl poprvé slaven od roku 1911.
Mezi jeho cíle patřilo volební právo žen, od roku 1975
pak  jako  den  mezinárodní  solidarity  žen  za
rovnoprávnost, spravedlnost, mír a rozvoj. 

Naše soudružky, sympatizantky, manželky, dcery, kamar ádky, zasloužíte
si, abychom si vás stále vážili, uctívali a milovali  

a  k tomuto svátku vám pop řáli hodn ě zdraví, št ěstí, lásky, osobní a
rodinnou   pohodu  a  spokojenost    

                             .                                                        Za  OV KSČM  Nyš  Ladislav



   Stanovisko KSČM k aktuální politické situaci 
KSČM má recept na d ůstojné penze bez zvyšování v ěku

odchodu do d ůchodu
Asociální  pravicová  vláda  Petra  Fialy  ve  svém
programovém prohlášení z ledna 2022 slíbila předložit do
konce  roku  2023  návrh  důchodové  reformy.  Dosud  ale

nenačrtla ani základní obrysy toho, jak má reforma vypadat.  Nediskutuje otevřeně  o
tomto  tématu  s opozicí  ani  se sociálními  partnery.  Jen  občas vypálí  od  boku slepý
výstřel, který však neznamená systémové řešení a může nadělat více škody než užitku.
Jedním z takových úletů je návrh na prodloužení věku odchodu do důchodu na 68 let. A
to přesto, že premiér Petr Fiala ještě v listopadu minulého roku prohlásil, že tato vláda
důchodový  věk  nezvýší!  KSČM  má  vlastní  p ředstavu,  jak  zajistit  dlouhodobou
stabilizaci d ůchodového systému. KS ČM požaduje:

 udržení solidárního důchodového systému a váhy státního pilíře v něm, nikoli
jeho redukci, další pilíře je třeba brát jako dodatkové a dobrovolné;

 dlouhodobou  finanční  stabilizaci  důchodového  systému  odvody  z  dobře
placené práce, nově odvody za využití robotizace ve firmách či využitím části
spotřebních daní;

 pravidelnou a dostatečnou valorizaci důchodů;
 zastavení  prodlužování  věku  odchodu  do  starobního  důchodu  max.  na  65

letech, zastropovat věkovou hranici pro odchod do důchodu u těžkých povolání;
 zavedení institutu tzv. minimálního důchodu nad úrovní životního minima (40 %

průměrné hrubé mzdy) a dle toho zvýšení základního výměru důchodu;
 možnost,  aby si  ekonomicky aktivní  potomek  mohl  dobrovolně  určit,  že dvě

procenta z jeho odvodů na důchodové pojištění dostanou přímo jeho dva či
jeden vychovatelé k navýšení svého starobního důchodu

Bez obalu s Kate řinou Kone čnou
 Fialova vláda opět posunula hranice toho, kam až je schopná

se svou drzostí a asociálností zajít. Než se společně vrhneme
na aktuální dění, vraťme se ale ještě krátce k zákazu aut se
spalovacími  motory.  Tento  zákaz při  cenách elektromobilů  s
velkou  pravděpodobností  udělá  v  blízké  budoucnosti  z  aut
nedostupný  luxus  a  může  vést  také  k  nárůstu
nezaměstnanosti.  Automobilky totiž  budou  muset  vynakládat
nemalé finanční zdroje na vývoj  nových vozů,  což povede k
jejich zdražování a dle studií v Německu může přijít o místo až
600 tisíc lidí podílejících se na výrobě spalovacích motorů. U

nás se přitom dá očekávat velmi podobný dopad tohoto rozhodnutí na trh práce. Přitom
ještě před sněmovními volbami v roce 2021 Petr Fiala hřímal, že nesmí dojít k zákazu
spalovacích  motoru.  A jak  je  to  ve  skutečnosti?  To prozradil  pirátský  europoslanec
Mikuláš Peksa, který nedávno na Primě prohlásil, že Petr Fiala vše dojednal a vláda si
za tím stojí.
  A takhle je to skoro se vším, co tato vláda dělá. Stačilo jen něco přes rok a většina
vládních  zástupců  zcela  zapomněla  na  to,  co  slibovala  před  volbami.  V  mnoha
případech navíc koná naprostý opak. Dokonce ještě 27. ledna 2022 Fiala ve Sněmovně
sliboval:   „Daně  v  žádném  případě  zvyšovat  nebudeme,  nestrašte  lidi,  občanům
můžeme  garantovat,  že  daně  a  celková  daňová  zátěž  se  zvyšovat  za  naší  vlády
nebude a že problémy deficitu budeme vždycky řešit  úsporami na výdajové stránce
rozpočtu, ne zvyšováním daní.“ A nyní po roce si chystá Fialova vláda došlápnout také
na vlastníky nemovitostí zvýšením daně z nemovitostí až na dvojnásobek a úpravou
DPH z nás chce udělat zemi s nejvyšší sníženou sazbou v EU. A s těmito geniálními
nápady radí ministru Stanjurovi šest osobních poradců, za které v loňském roce utratil
3,4 milionů korun, jak vyplývá ze seznamu externích poradců a advokátů, které musely
resorty do poloviny února zveřejnit.
  Navíc, jako kdyby nestačilo, že Fialova vláda změnila názor prakticky na vše hned
poté,  co se dostala k  moci,  jsou zarážející  také arogance a  mechanismy,  které  při
prosazování  své asociální  politiky využívá.  Markéta  Pekarová Adamová totiž  minulý
týden vyhlásila stav legislativní nouze, který zásadně  mění strukturu zákonodárného
procesu  a  lze  jej  využívat  pouze  za  zcela  mimořádných  podmínek.  Nyní  jej
předsedkyně  Sněmovny Pekarová Adamová vyhlásila  jen proto,  aby mohla vláda v
urychleném jednání schválit nižší valorizaci důchodů, kvůli které přijde každý důchodce
o tisíc korun měsíčně. Vláda tak v době inflace útočí na ty nejzranitelnější a využívá u
toho  všech  prostředků  k  tomu,  aby  ji  nikdo  nemohl  zastavit.  Postup  vlády  přitom
považují za protiústavní jak někteří senátoři, tak i ústavní právníci. Členům vlády je to
ale zjevně úplně jedno a bezprecedentní útok na více než dva miliony seniorů chce
uskutečnit tak jako tak. Ještě v listopadu 2021 se přitom Markéta Pekarová Adamová 

ke stavu legislativní nouze stavěla takto:  “Nechci pokračovat v trendu nastoleném
současnou vládou,  kdy bylo obcházeno,  a zároveň  ctím nález Ústavního soudu,
který podmínky vyhlášení legislativní nouze jasně vymezil. Pro mě není právní stát
jen slovo.”  Nyní  jej  vyhlašuje  zcela  bezdůvodně  jen  proto,  aby  vláda  mohla
protiústavně sebrat peníze seniorům. Změnou valorizačního schématu, kdy namísto
červnového  zvýšení  starobních  důchodů  průměrně  o  1770  Kč  měsíčně,  půjde  v
průměru  pouze  o  760  Kč  měsíčně,  hází  vláda  seniory  přes  palubu  a  svou
neschopností  kočírovat  státní  rozpočet  přenáší  problémy  na  ty  nejbezbrannější
občany!  KSČM  navrhuje  a  dlouhodobě  prosazuje  pravidelnou  a  dostatečnou
valorizaci  důchodů  a  zavedení  institutu  tzv.  minimálního  důchodu  nad  úrovní
životního minima. Rozjeli jsme také petici proti zvýšení věku odchodu do důchodu,
kterou najdete na www.kscm.cz. 
   U Markéty Pekarové Adamové se ale ještě zastavme. Zdá se totiž, že by se místo
obcházení Ústavy měla předsedkyně TOP09 zaměřit spíše na úklid ve vlastní straně.
Ukazuje se,  že navzdory snaze TOP09 o distancování  se od  bývalého poslance
Dominika Feriho aktuálně souzeného za závažné sexuální zločiny, jeho vazba na
nejužší  vedení  strany  přetrvává.  Od  začátku  kauzy  totiž  Feriho  zastupuje  blízký
spolupracovník Markéty Pekarové Adamové a vlivný člen a sponzor pražské TOP09,
Václav Kučera. Ten na konci loňského roku přišel jako nominant strany i do dozorčí
rady ČEZ, v níž je dodnes. Podle zdrojů redakce Alarm se Kučera představuje jako
poradce Pekarové Adamové. „Je to důležitý kontakt pro TOP09. Ví se, že pokud se s
něčím chcete na stranu obrátit, máte kontaktovat jeho,“ popsal reportérům Alarmu
insider  pražské  politiky.  Sám  Kučera  přitom  takový  vztah  k  předsedkyni  TOP09
popírá: „Pracovní vztah k předsedkyni TOP 09 Markétě Pekarové Adamové nemám
žádný. 
Spolupracuji  příležitostně  s  TOP09  v  rámci  právních  a  legislativních  záležitostí.“
Jestli pak Kučera legislativní záležitostí myslel například to, jak vysekat z problémů
bývalého  straníka  a  přítele  Pekarové  Adamové,  s nímž  sdílela  jednu  kancelář,
Dominika Feriho? Pak by zřejmě dávalo smysl, proč  Kučera i Pekarová Adamová
svou vzájemnou vazbu tak zarytě popírají.
Závěrem tohoto bloku na pobavení – kdyby tedy celá situace nebyla spíše k pláči –
okomentuji  ještě výrok ekonoma České spořitelny, Davida Navrátila,  který přišel s
geniálním řešením inflační krize. Potraviny jsou podle Navrátila drahé, protože si je
lidé stále kupují.  Navrátil tedy radí jídlo nekupovat, aby byly velké řetězce nucené jej
zlevnit. Pojďme tedy všichni hromadně přestat jíst a protestní hladovkou donuťme
nadnárodní  řetězce  z  hromadnému zlevňování.  Jak  prosté.  Tohle  je  tak  geniální
řešení, až se divím, že s ním místo Navrátila nepřišel sám ministr financí Stanjura.
Ten ale jistě  brzy přijde s něčím podobným, pokud tedy letos  najde ještě  nějaký
milion pro sedmého osobního poradce.
  Pojďme do zahraničí:  v     uplynulém týdnu Čína předložila návrh na mírové řešení
konfliktu  na  Ukrajině.  Plán má 12 bodů  a  jejími  prvními  třemi body jsou respekt
k suverenitě všech zemí, včetně územní integrity, odmítnutí mentality studené války
(tím má Čína na mysli prosazování dominance USA) a zastavení nepřátelství. Další
navrhovaná opatření zahrnují: obnovení mírových jednání, řešení humanitární krize,
ochranu civilního obyvatelstva a válečných zajatců, zajištění bezpečnosti jaderných
elektráren,  snížení  strategických rizik,  pomoc při  vývozu  obilí,  pomoc při  obnově
území  po  skončení  konfliktu.  Jeden  z nevýznamnějších  požadavků  je  ukončení
jednostranných západních sankcí.  
  Čína zdůrazňuje, že „nezávislost každé země by měla být založena na zásadách
OSN“. A rovněž, že bezpečnost některých států nelze budovat na úkor jiných, což
znamená,  že  rozšiřování  a  posilování  vojenských  bloků  (např.  NATO)  je  zcela
nepřijatelné. Čína vychází z principu, že mír je lepší než válka a současně nechce
předjímat  možnou mírovou dohodu svým vyjádřením k nejcitlivějším  otázkám pro
obě  strany.  Reakce  na  čínský  plán  byly  poměrně  pestré.  Ukrajinský  prezident
Zelenský prohlásil, že je připraven o něm hovořit s čínským lídrem Si Ťin-pchnigem
s tím,  že  čínský zájem  „není  špatný“  a  on  s některými  body  souhlasí  a  s jinými
nikoliv. Důležité pro něj je, aby Čína neposkytla Rusku žádné zbraně. 
  A lexej Chepa, první místopředseda výboru ruské Státní dumy, plán uvítal s tím, že
„postoj  Číny  je  v souladu  s mezinárodními  dohodami  vyhlášenými  OSN“.  Podle
polského prezidenta Dudy se čínský návrh může stát cestou k mírovému urovnání a
Čínu je třeba respektovat jako „velkého partnera a velkou moc“. Jediní, kdo návrh,
který Čína předem diskutovala s Německem, Francií a Itálií, jednoznačně odmítli, byl
generální  tajemník  NATO  Jens  Stoltenberg  a  prezident  USA  Biden  a  ministr
zahraničí Antony Blinken. Dokonce i nově zvolený prezident ČR Petr Pavel uznal, že
Čína  může hrát  významnou roli  a  poukázal  na  fakt,  že  Čína  neposkytuje Rusku
přímou vojenskou pomoc.  Nelze pochopitelně očekávat shodu na detailech řešení,
ale důležité je, že podle Číny lze toto řešení hledat pouze prostřednictvím diplomacie
a jednáním, ne válkou.

Máme vlastní bolestné historické zkušenosti.               .
Když jsem měl  v  prosinci  roku 2018 šanci  účastnit  se  velké
mezinárodní konference v Pekingu, kterou uspořádala KS Číny

k otázce mezinárodní bezpečnosti,  ještě  jsem netušil,  jak velký
význam  tato  konference  bude  mít.  Jen  připomínám,  že
konference  se  zúčastnilo  více  než  600 delegátů  zastupující
různé politické strany ze 120 zemí světa a 27 mezinárodních
organizací.  Podrobnou  informaci  jsem  po  příjezdu  zveřejnil
nejen  pro  KSČM,  ale  také  jsem  publikoval  velké  množství
článků, protože opravdu bylo o čem mluvit a psát. Závěrečný
dokument  konference  totiž  byl  a  zůstává  skutečně  velmi

závažný.  Zcela  totiž  akceptoval  a  přijal  návrh  prezidenta  Si  Ťin  Pchinga  o
odpovědnosti za mírový sdílený osud lidstva. Hlavní odpovědnost podle dokumentu
nesou politické strany a samozřejmě  jimi vytvořené ústavní orgány v jednotlivých
státech, které se po volbách vytvářejí.    Jen připomínám, že na konferenci vedle
sebe seděli  zástupci  např.  Republikánské strany USA a Strany Jednotné Rusko,
stejně  jako  zástupce  Německé  CDU  a  naší  KSČM  nebo  jiných  konzervativních
liberálních, socialistických či komunistických stran ze všech kontinentů. Proto mne v
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situaci, kterou právě prožíváme nejen při vyostřeném konfliktu na Ukrajině, ale třeba v
pokračujících bojích na středním východě, neklidu v některých Afrických zemích či Jižní
Americe nepřekvapilo, ale potěšilo, že Čína 22. 2. 2023 zveřejnila koncepční dokument
o globální bezpečnosti iniciovaný Si Ťin-pchingem Nový dokument obsahuje šest zásad
pro globální bezpečnost – konkrétní priority a nástroje posílení bezpečnosti popisuje z
čínské  perspektivy.  Jak  jsem  očekával,  čínský   prezident   tak  koncepci  inicioval  v
reakci na konflikty a bezpečnostní 
výzvy v současném světě. Není podivu nad tím, že ve zveřejněném dokumentu vyzývá
k soudržnosti během přizpůsobování se hlubokým změnám v mezinárodním prostředí a
k tomu, aby se země při reakci na složité a vzájemně provázané bezpečnostní výzvy
řídily zásadou vzájemné výhodnosti. Cíl je jasný, řešit základní příčiny mezinárodních
konfliktů,  zlepšit  mechanismy  globálního  řízení  bezpečnosti  a  podpořit  společné
mezinárodní  úsilí  o  zajištění  stability,  trvalého míru  a  rozvoje  na  celém  světě.  Text
obsahuje šest  principů,  které Čína navrhuje jako základ globální  bezpečnosti,  které
vychází s příštího jediného možného uspořádání, tedy multipolárního světa. Každé jiné
uspořádání, totiž skutečný mírový rozvoj nezajišťuje (obnovení bipolárního světa, pax
americana nebo chaos, jak správně popsal Oskar Krejčí). Jde o:
 Usilování o vizi společné, komplexní, kooperativní a udržitelné bezpečnosti.
 Respekt ke svrchovanosti a územní celistvosti všech zemí
 Dodržování cílů a zásad Charty OSN
 Respektování legitimních bezpečnostních zájmů všech zemí
 Zasazování se o mírové řešení rozdílů a sporů mezi státy prostřednictvím dialogu.
Zajištění bezpečnosti v tradičních i netradičních oblastech.
Podle dokumentu těchto šest závazků  tvoří  organický celek dialektické jednoty,  jsou
propojeny a vzájemně se posilují. Nový koncept dále říká, že »Čína je v rámci Globální
bezpečnostní  iniciativy  připravena  navázat  dvoustrannou  a  mnohostrannou
bezpečnostní  spolupráci  se  všemi  zeměmi  a  mezinárodními  a  regionálními
organizacemi a aktivně  podporovat koordinaci bezpečnostních koncepcí a sbližování
zájmů«.  Podle  dokumentu  chce  Čína  konkrétně  »podporovat  politické  řešení
mezinárodních   a   regionálních  problémů.  Podporovat   dotčené  země,  aby
překonávalyrozdíly  a  citlivé  situace  řešily  prostřednictvím  upřímného  dialogu  a
komunikace. Podporovat mezinárodní společenství v konstruktivní účasti na politickém
urovnání ‚horkých míst‘ (myšleno oblastí konfliktu) za předpokladu nevměšování se do
vnitřních  záležitostí,  především  prostřednictvím  mírových  rozhovorů,  zdůrazněním
spravedlnosti a praktičnosti, a hlavně postupem, který řeší jak příznaky, tak základní
příčiny.  Podporovat  politické  řešení  otázek  ‚horkých  míst‘,  jako  je  ukrajinská  krize,
prostřednictvím  dialogu  a  vyjednávání«.                     .
Dokument se také hlásí k myšlence, že »jadernou válku nelze vyhrát, proto k ní nesmí
dojít«, a za zásadní považuje dodržování společného prohlášení o předcházení jaderné
válce a zabránění závodům ve zbrojení, které v lednu 2022 vydali vedoucí představitelé
pěti států vlastnících jaderné zbraně. Kromě OSN vidí Čína i další platformy k realizaci
globální  bezpečnostní  politiky.  Patří  k  nim  například  Šanghajská  organizace  pro
spolupráci,  BRICS,  Konference  o  interakci  a  opatřeních  k  budování  důvěry  v  Asii,
mechanismus »Čína + Střední Asie« a příslušné mechanismy spolupráce ve východní
Asii.  V dokumentu Čína vyjadřuje zájem i  na vytvoření  platformy pro mnohostranný
dialog v oblasti Perského zálivu a využívání dalších koordinačních mechanismů, jako je
setkání  ministrů  zahraničí  zemí  sousedících  s  Afghánistánem  nebo  čínsko-africká
konference o míru, správě  a rozvoji. Jde o velmi zásadní dokument.  Doufám, že ho
budou brát nejen ostatní stálí, ale i nestálí členové RB OSN vážně a že se podaří ho
společným úsilím prosadit, aby nebezpečí války bylo odvráceno. Dodávky zbraní, různé
sankce, nejednání, nedodržování závazků, reminiscence na zrůdnosti minulosti, ať už
jde  o  oceňování  válečných  zločinců  z 2. světové  války,  pojmenovávání  jednotek  po
nejkrutějších vrazích nám mír nepřinese. Máme vlastní bolestné historické zkušenosti s
Banderovci  a nutností  stavět  Český Malín,  nezapomínáme na Edelweis  a vypálený
Prlov a další obce.                            iportal       Vojt ěch Filip

Paroubek zakládá nové hnutí Nespokojení. Po čítá
i s šéfkou komunist ů Kone čnou
Bývalý premiér Jiří Paroubek chystá velký návrat do politiky. Založil si
spolek  s názvem  Nespokojení,  který  má  být  základem  nového
levicového hnutí. To má vzniknout na konci léta a zúčastnit se již voleb
do Evropského parlamentu v příštím roce. Jednou z hlavních tváří by
měla  být  předsedkyně  KSČM  Kateřina  Konečná.  Název  spolku

odpovídá  tomu,  jaká  podle  Paroubka vládne  nálada  ve  společnosti,  kdy je  většina
občanů  nespokojena  se  stávajícím  vývojem  a  kroky  vlády  Petra  Fialy  (ODS).
Myšlenkou  projektu  je  to,  že  se  dá  dohromady  pro  nadcházející  volby,  a
pravděpodobně  i  pro  ty  podzimní  krajské,  celá  levice. »Průzkumy  a  koneckonců  i
výsledky posledních voleb jasně  ukazují,  že ani jedna ze dvou tradičních levicových
stran by se samostatně do Poslanecké sněmovny nedostala. Naším záměrem je vyslat
do europarlamentu nejen jednoho, ale klidně i  dva levicové poslance,« řekl dnes pro
iportaL24.cz Paroubek. Dohodnutý je s menšími levicovými subjekty, jako jsou Česká
suverenita, DOMOV a Česká strana národně sociální. »Tam jsme se dohodli hladce.
S paní  Konečnou  také, projekt  se  jí  líbí.  Máme  za  sebou  i  sondáže  s  vedoucími
představiteli  ČSSD. Uvidíme, jestli  se vydají  touto cestou, protože žádná jiná reálná
není,« konstatoval  Paroubek.                                .
Otázkou je  i  ta  skutečnost,  že  část  členské základny sociální  demokracie  se  stále
negativně vymezuje vůči KSČM, a koneckonců to platí do jisté míry i naopak. »Tohle
neřeším. V minulosti  jsem byl  považován za  reprezentanta spíše pravicového křídla
v ČSSD, ale s komunisty jsem spolupracoval. Ostatně byli jakousi kvazivládní stranou
v minulém volebním období, kdy podporovali kabinet ANO a ČSSD. Není čas na nějaké
sektářské  rozmíšky,  je  potřeba  za  minulostí  udělat  tlustou  čáru,« uvedl  Paroubek.
Jeho  osobní  spolupráce  s ČSSD  může  být  rovněž  oříškem,  protože  si  spolu  se
současným  předsedou  Michalem  Šmardou  několikrát  přes  média  vyměnili  poměrně
zásadní  ostré  názory. »Záleží  na  celém  vedení  ČSSD,  jestli  má pud  sebezáchovy.
Pokud nechtějí nic měnit, mohou rovnou dát do vývěsních skříní Lidového domu plakát
‚Likvidátoři,  realitní  kancelář  Lidový  dům‘.  Jestli  ale  skutečně  uvažují  o  obnovení
parlamentní existence, půjdou cestou tohoto projektu. Vždyť se v něm angažuje velká
část  bývalých  úspěšných  poslanců  nebo  hejtmanů  z ČSSD,« připojil  Paroubek.
Vzorem  je  Mélenchon                                                   .
Dění na pravici, kde se spojily zdánlivě nespojitelné strany v koalice SPOLU a PirSTAN,
vzorem pro analogický počin na levém spektru politické scény nebylo. »Nevím, proč
bych se  měl  v čemkoli  dívat  na  současnou pětikoalici  jako na vzor.  Spíše  bych se
podíval do Francie a na zdejší širokou koalici, kterou se povedlo dát dohromady Jean-
Lucu Mélenchonovi. Dokázali se dohodnout jak socialisté, tak komunisté a pro nás je to
impulz,  abychom  také  u  nás  zapomněli  na  žabomyší  spory  a  zabývali  se
koncepcemi,« řekl Paroubek s tím, že je potřeba dokončit program nového hnutí, který
je  prý  již  připraven  a  brzy  dojde  k jeho  zveřejnění.                     .
Expremiér  se  lídrem  kandidátky  do  Evropského  parlamentu  nestane. »Do
Europarlamentu  určitě  kandidovat  nebudu.  Předpokládám,  že  v čele  kandidátky  by

mohla  být  paní  Konečná nebo  někdo ze  sociální  demokracie.  Člověkem s řadou
zajímavých  názorů,  navíc  mladým  a  dobře  vypadajícím,  je  předseda  národních
socialistů  Michal  Klusáček  –  zkrátka  takové  lidi  musíme  dát  do  popředí,« dodal
Iportal Paroubek. 

Zvítězí  svoboda,  nebo  cenzura?                  .
Právě  proběhly  dvě  protichůdné  konference,  které  výborně
ukazují  snahy  o  omezování  svobody  a  naopak  snahy  o  její
ochranu. Zároveň skvěle ukazují střet spojenců vládních sil, kteří
prosazují  omezování  svobody a spolupráce, s opozicí,  která se
naopak  zastává  svobody.  První  konference  sněmovního
zahraničního výboru a výboru pro bezpečnost o vztazích s Čínou
se konala ve  Sněmovně  20. února  a  ustrašeně  nabádala před
čínskými vlivy a snažila se omezit svobodu spolupráce s Čínou.
Česká  televize  informovala,  že  Čínu  tam  obviňovali  například

z masivního  šíření  dezinformací.  To  má  nepříjemný  vztah  k omezování  svobody
slova (tj.  k cenzuře), kterou se snaží prosazovat česká vláda. Netřeba připomínat
nepříjemnost  s vládním  angažmá v zavírání  infomačních  webů  v loňském  roce  a
v dalších experimentech. Vláda teď dokonce připravuje zákon o tzv. dezinformacích,
což jsou patrně informace, s nimiž vláda a její spojenci nesouhlasí. Pluralita názorů a
svoboda  slova  mají  být  novým  zákonem  více  potlačovány  a  mnozí  se  obávají
kriminalizace svých názorů.   Konference se zúčastnil šéf BIS Michal Koudelka, který
je znám svou podporou amerických zájmů. Dobře to dokládá fakt, že byl v roce 2019
v CIA  oceněn  Tenetovou  cenou.  Cena  nese  jméno  po  nechvalně
známém Georgeovi  Tenetovi , který  byl  ředitelem  CIA i  během  11. září 2001  a
následné  americké  ilegální  války v Iráku.  Funkci  opouštěl  po  kritice,  že  nedobře
vyhodnotil informace před 11. zářím a že tajné služby dělaly chyby také vzhledem
k válce v Iráku. Sám Tenet připustil,  že učinil chyby. Je známa dlouhodobá kritika
Koudelky, kterou vyslovoval prezident Miloš Zeman. Zdá se, že Koudelka ve svých
projevech nepříliš reflektuje, že Česká republika není členským státem USA a že
Česká republika i Evropská unie mají odlišné zájmy než USA. To, že tyto dvě země
v některých ohledech spolupracují,  ještě  neznamená,  že  jsou jejich  zájmy stejné.
Dalším  řečníkem  byla  na  konferenci  Olga  Lomová,  která  proslula  svou
jednostrannou kritikou Číny. Lomová je známa ve spojení s protičínským serverem,
který  byl  spolufinancován  z National  Endowment ,  což  je  organizace  placená
Kongresem USA a jejíž mnohé práce byly dříve vykonávané CIA. Lomová se snaží
odrazovat  od  spolupráce  akademiků  s čínskými  vědeckými  a  vysokoškolskými
institucemi  a přispívá tím k omezování  svobodného poznávání  Číny.  Čeští  vědci,
studenti a občané mohou mít ztížené podmínky pro vlastní poznání a posuzování
věci,  což  je  nezbytná  podmínka  pro  demokratickou  společnost.  Lomová  za
socialismu v 70.  a  80. letech  20. století  studovala  sinologii  na  Univerzitě  Karlově
v Praze  a  diplomovou  práci  napsala  na  téma:  Zemědělská  politika  Komunistické
strany Číny  po  3. plenárním zasedání  11. ústředního  výboru  Komunistické  strany
Číny, jak se uvádí na webové stránce Univerzity  Karlovy . Zatím nám paní Lomová
na naše otázky neodepsala a nepotvrdila, zda tehdy také studovala v Pekingu. Po
převratu  roku 1989  najednou  Lomová  zaujala  vůči  Číně  kritický  postoj,  který
postupně vyostřila. Čína 70. a 80. let jí nevadila, ale ta dnešní jí vadí? Bylo by dobré,
kdyby své působení v 70. a 80. letech vysvětlila.  Na konferenci byli  přítomni  také
další  účastníci,  například  předseda  sněmovního  výboru  pro  obranu  a  předseda
zahraničního  výboru,  o  jejichž  působení  bylo  už  napsáno  mnohé.
Druhá konference, jež se zaměřila na svobodu projevu, se konala 23. února ve zcela
opačném duchu. Proběhla na ní diskuse účastníků různých názorů,  ale naprostou
většinu  sjednocoval  zájem  o  obranu  svobody,  hlavně  svobody  slova.  Konferenci
zorganizoval Institut pro politiku a společnost spolu se svými partnery. Konference
přinesla názory jak od přednášejících spojených s vládní opozicí, tak i  od dalších
řečníků,  například  představujících disentní  hlasy  uvnitř  vládních  kruhů.  Akce  se
zúčastnili také akademici a politici z ANO, ODS, KSČM a dalších institucí. Zaznívala
na ní slova ve prospěch svobody projevu a spolupráce.                     iportal Jan Klán

Josef  Kobr, oblíbený herec, kabaretiér a režisér
    Narodil se 9.září 1920 v Kladn ě  ve Floriánské ulici   576, kde

měl  jeho tatínek krejčovskou dílnu. Dětství  prožil  v Kladně,  kde
studoval na reálném gymnáziu. Jako student rád sportoval, ale i
kreslil,  pod  vedením  učitele  kreslení  St.Kulhánka.  Projevoval  i
hudební talent, který mu pomáhal rozvíjet profesor Řehák.

 Po maturitě (1939) začal studovat na ČVUT v Praze obor kreslení
a deskriptivní geometrii. Po uzavření VŠ německými nacisty, se
rozhodl pro studium na pražské Uměleckoprůmyslové škole. 

 Matčina přítelkyně, herečka Anna Prchalová, mu zprostředkovala
konkurs do zájezdního souboru Zdenky Sulanové, pro veselohru

Kotrmelce  mládí.  Divadlo  ho  okouzlilo,  Tak v roce 1940 nastoupil  do  holešovické
Uranie,  kde  vystupoval  v činoherních  i  operetních  představeních.  Pro nejistou
abudoucnosti  souboru,  přijal  angažmá  v Českém  moravskoslezském  divadle
Ostravě, kde působil v l.1941- 1944. 
  Koncem  války  ho  to  táhlo  domů  k rodičům.  Oženil  se  a  oba  manželé  dostali
angažmá  v Městském  divadle  Kladno.  Po  osvobození  strávil  jednu  sezonu
v brněnském operetním souboru.  Po krátkém působení  v Jablonci  nad Nisou,  se
v únoru 1947 vrátil do Státního divadla Ostrava, kde působil jako herec, režisér a šéf
operety až do svého odchodu do důchodu (1989) a pak pohostinsky do  roku 1994.
   V ostravském  zpěvoherním  souboru  vytvořil  na  dvě  stě  postav  a  postaviček,
úspěšně  spolupracoval  s krajskými studii  Čs.  rozhlasu  a televize,  kde moderoval
řadu  zábavných  (včetně  silvestrovských)  pořadů,  estrád,  průřezů  operetami  a
humorných  setkání.  Z televizních  a  filmových  rolí  je  asi  nejznámější  jeho  role
kapelníka  hornické  dechovky  Leopolda  Juřici,  v  divácky  oblíbeném,   televizním
seriálu  -  Dispečer,  z dílny  Jaroslava  Dietla,  s písněmi  a  náznaky  děje  operety
Děvčátko z kolonie. Za své herectví byl oceněn titulem Zasloužilý umělec.
  Ke svému druhému domovu se takto vyjadřoval:“Ostrava, m ěsto uhlí a oceli, tak
podobné mému Kladnu. Vracel jsem se jako dom ů.“ 
  Zemřel 10.kv ětna 1999 v Ostrav ě.                                             J.Kůstka

PÍŠETE NÁM   Občanské FORUM
Satira   Marfuši ve vysoké politice .

Věc ta zapeklitá mi vůbec není známá , proč nejedna, 
mezi námi žijící hloupá nána , co leckdy nemá děti a mnohdy ani není vdána, 
proč leze do vysoké politiky ?
Je to snad proto , že sice dutou hlavu má , avšak má ty správné styky ?  E.S.D
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